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A01. Goedkeuring verslag OA-BO van 10/1/2023 : 

• De Raad van Bestuur keurt de PV van 10/1/2023 goed. 

A02. FIRM- Studie 'Ruimte voor 

mensenrechtenverdedigers'- Tim Goedemé 

• Instituut: 

- Federaal Instituut voor de Rechten van de Mens 

- Publieke, onafhankelijke instituut. Niet door regering gefinancierd, als garantie bepaalde 

onafhankelijkheid. 

- Doelstelling: mensenrechten in België. 

- Wat ze doen: schrijven adviezen (op vraag of op eigen initiatief); opvolging adviezen en 

onderzoek; juridisch aanvechten; publieke campagne; samenwerken met instituten 

(nationaal en internationaal). 



- Mandaat: residuair en federaal, dat wil zeggen dat enkel thema’s besproken kunnen 

worden die niet gedekt zijn door Myria, Unia, … 

- Meest voorkomende thema’s: lokale mensenrechten, klimaat en mensenrechten, 

justitie, artificiële intelligentie, ondernemingen en mensenrechten, specifieke thema’s…. 

- Idee: open en sterke ‘maatschappelijke ruimte’ door bevordering mensenrechten 

 

• Onderzoek: ruimte voor mensenrechtenverdedigers in België (bedreigingen met bv. 

rechtszaken, bescherming…)  

- Doel: monitoringtool ontwikkelen voor de ‘maatschappelijke’ ruimte 

- Wie: Leden Mensenrechtenplatform, Ombudsdiensten, NGO’s & andere (publieke) 

actoren → Niet: vakbonden, jeugdverenigingen, mutualiteiten, pers,… 

- Hoe: online enquête en diepgaandere interviews 

- Eerste conclusies: meerderheid verenigingen hebben geen mechanismen om om te gaan 

met aanvallen/bedreigingen t.o.v. personeel en/of vrijwilligers. Meerderheid is ook 

bereid om aan een gezamenlijke strategie te werken en/of om ondersteuning te krijgen 

(bv. in vorm van opleidingen). 

‘Maatschappelijke ruimte’ dient dus opgevolgd te worden. 

 

• ThD: wetgeving (ppt) 

• Tim Goedemé: transparante overheid. 

• VDE: Hoe eventuele samenwerking op te zetten tussen BDF en FIRM 

• Tim Goedemé: er is een Vlaamse instituut, moeilijk voor ons om iets te doen gezien onze 

mandaat. Onderzoek betrof in dit geval dus ook een thema dat binnen ons mandaat viel, 

waardoor we veel organisaties konden contacteren. Structurele samenwerking zou 

besproken moeten worden. 

• VDE: UNIA – bevoegd voor non-discriminatie. Art. 22ter GW – ook onder UNIA. 

• Tim Goedemé: FIRM aan het wachten op statuut (internationaal/nationaal).  

• GM: handicapsector valt volgens u buiten uw mandaat? 

• Tim Goedemé: we kunnen samenwerken, maar afhankelijk van thema. 

• GM: waarom heeft FIRM nog geen gebruik gemaakt van hun mogelijkheid om juridische 

stappen te ondernemen? 

• Tim Goedemé: we zijn pas 2 jaar jong, nog bezig met institutionele ontwikkeling. Ook 

strategisch gezien, moeten de thema’s zorgvuldig geselecteerd worden. 

• GM: met hoeveel zij jullie? 

• Tim Goedemé: momenteel met 11, uitbreiding gepland. 

• VDE: wordt er ook met de academische wereld samengewerkt? UNIA? 

• Tim Goedemé: met UNIA is er reeds voor meerdere adviezen en rapporten samengewerkt. 

Met de academici nog niet zoveel, maar we willen dit opkrikken. 

• GM: bedreigingen die ingeroepen werden, zaten er financiële bedreigingen tussen? 

• Tim Goedemé: in de enquête werd er wel naar gevraagd ja, maar ik heb er nog niet grondig 

naar gekeken. 

• GM: u heeft gezegd dat er ondersteuning zou kunnen worden geboden inzake dit thema, 

welke ondersteuning dan bijvoorbeeld? 

• Tim Goedemé: goede praktijken uitwisselen, samenwerken met een consultancy… Er moet 

gepraat worden met betrokkenen om de meest efficiënte maatregelen te selecteren. 

• VDE: u heeft gepraat over fundamentele rechten gesproken – zijn er daar geen thema’s die 

nog niet besproken geweest? Bv. het recht op huisvesting…  



• Tim Goedemé: bevoegdheden op deelstatelijk niveau…. Momenteel hebben we enkel 

federaal mandaat. 

• VDE: maar federaal ook, bv. stemrecht. 

• Tim Goedemé: zolang iets niet als een discriminatie bestempeld wordt. 

• GM: tegemoetkomingen voor personen met een handicap – meestal in residuaire domein. 

Sociale zekerheid… Fundamentele recht of discriminatie? 

• ThD: interfederale aanpak? 

• Tim Goedemé: ja, maar niet voor Vlaanderen. 

• GM: wie is overkoepelende minister? 

• Tim Goedemé: we antwoorden aan het parlement. Soms Minister Justitie. 

• GM: is er iets toe te voegen inzake de voorstelling door Mr. Goedemé? 

• ThD: FIRM nog in opbouw, misschien nog te vroeg voor structurele plannen.  

A03. OA-BO - Vergaderingsuren 2023: van 14u tot 

15:30u 

• CHA: hybride gaat niet? 

• OME: neen, vertaling te moeilijk. 

• GM: we hebben de problemen aangekaart bij KL. Bij UNIA zijn er hybride vergaderingen, dus 

het is mogelijk. 

A04. Betrokkenheid lidorganisaties bij EU en 

internationale aangelegenheden 

• GM: antwoordtermijn kort en teksten in Engels, niet altijd kans te reageren. 

• OME: sommige organisaties klaagden dat zij niet betrokken werden bij bepaalde 

aangelegenheden. Maar vooraleer leden gecontacteerd kunnen worden in NL/FR, moeten 

de documenten eerst vertaald worden, moet antwoord voorbereid worden in NL/FR en 

officieel in Engels. Een deadline van onder 1 maand is veel te kort om leden te contacteren.  

Wanneer tijd het toelaat, zullen ontwerp-antwoorden/reacties naar alle leden toegezonden 

worden. 

• VDE: meerdere aspecten: 1) tijdsaspect; 2) niet alles moet door de leden passeren 

• ThD: akkoord, enkel waar bepaalde posities ingenomen dienen te worden. 

• VDE: inderdaad, problematieken die iedereen aangaan zouden geïdentificeerd moeten 

worden. 

• GM: Evaluatie nodig… Testen eerst. 

• ThD: Om geen dubbel werk te doen – misschien om de beurt: bestuursvergadering – 

algemene vergadering. 

• OME: ik heb daar geen problemen mee, maar probleem ligt bij reacties voor AV. 

• GM: ja als men niet reageert of niet afkomt, dan komt men niet af…. 

• ThD: terugkomende vergaderingen kunnen voor bepaalde dynamiek zorgen van meer 

betrokkenheid. 

• GM: personen die naar de AV komen zijn niet per se dezelfde. We moeten wel aandacht zijn 

dat deelnemers die vaker komen, niets opleggen omdat anderen zwijgen. 

• VDE: Ja, maar we kunnen hen hun betrokkenheid niet kwalijk nemen. 

• ThD: stelt voor om misschien NHRPH en BDF te combineren, indien er veel leden 

overlappen. 



• GM: duurt dan heel lang. Voor NHRPH zijn er ook werkgroepen. 

• VDE: we kunnen mensen identificeren die zich engageren, maar in elk gevallen zullen 

ontmoetingen thematiek moeten zijn. 

• GM: ik ben niet tegen een AV om de maand/twee die thematiek is. 

• ThD: misschien moeten we de vraag stellen aan de AV: hoe betrokkenheid vorm geven. 

• GM: akkoord. 

A05. Gewone AV van 16/3/2023 

a) Goedkeuring rekeningen: 

• OME : kosten voorzien voor het Europees Parlement van Personen met een 

Handicap – tolken etc. 

• GM: oké, ik vroeg me af waarom het bedrag zo hoog is. 

• VDE: ThD zal je er zijn 23 mei? 

• ThD: ik zal deelnemen, maar de 2 jongeren kunnen niet meedoen. Ze 

hebben hun werkrooster pas 2 weken op voorhand – en EDF wilt 

deelnemers reeds 2 maand op voorhand registreren. 

• MT: ik heb geantwoord dat ik kan komen. 

• VDE: zij die ingeschreven zijn, niet vergeten Doodle te beantwoorden. 

• ThD: in speech moet er iets komen over toegankelijkheid instellingen. 

• GM: idem voor de raadplegingen en bevragingen: vaak in 1 taal. 

 

• GM: we hebben niet zo’n grote reserve. Geneve komt eraan, we gaan 

alternatieve rapport moeten verdedigen. We weten niet of we financiering 

zullen hebben. Correcte vertegenwoordiging is nodig. 

• OME: vorig jaar hadden we bijdragen leden geïndexeerd. EDF doet dat 

niet. We kunnen indexering ook ‘bevriezen’ tot andersluidende beslissing. 

• VDE: Marjorie heeft ‘simulatie’ indexering laten lopen om bijdragen uit te 

rekenen. 

• ThD: berekening op basis van leden – is dat nog ok? CAWaB: vroeger 

vaste bedrag, nu veranderd. Men kiest: gemiddelde, hoger of lager – 

naarmate de mogelijkheden. 

Indexering blokkeren en indien er problemen zijn, bespreken we het dan. 

• GM: oké, laten we het bevriezen. 

Toen BDF opgericht werd – bijdragen o.b.v. aantal leden in het leven 

geroepen om de kracht van de verenigingen te meten. Ook qua stemrecht: 

per schijf van 5000 – 1 stemrecht. Gelukkig is er nooit gestemd moeten 

worden. 

• MT: moeilijk om opeens anders te berekenen. 

• GM: voordat we naar AV stappen is een simulatie nodig. 

• VDE: bevriezing indexering is ok? 

• GM: dat wel.  

• OME: terugbetaling door EDF gebeurt nu meestal 3 maanden, vroeger 

moest ik 3 jaar wachten. 

• GM: vereniging persoon schoot vroeger voor. BDF betaalde terug. 

• CHA: voor Wenen heb ik zelf betaald. Ze antwoorden niet. 

• GM: als je iets betaald hebt ter plaatse, dien je kosten in bij BDF.  

• CHA: maar heb mijn kosten bij EDF aangegeven. Zal in de toekomst eerst 

jullie contacteren. 

• MT: hebben we al documenten gehad voor de AV? 

• VDE: eerste documenten zijn vertrokken 3 weken geleden.  

  

 

b) Verdeling van de spreektijd.  

• OME : Actieplan + informatief gedeelte – worden nog vrijwilligers gezocht. 

Introductie door iemand van de bestuursvergadering. 



• VDE: Actieplan – CHA? 

• CHA: ik heb geen tijd meer. 

• ThD: ik heb ook geen tijd me voor te bereiden. 

• GM: voor het informatie gedeelte? 

• ThD: afhankelijk van het einduur van mijn eerste vergadering. 

• VDE & OME: we doen het. Het is al laat, 15u56 en we hebben nog veel 

punten. 

• OME: PG zal het woord nemen. 

• VDE: visie bestuur van VZW, zou door bestuursorgaan moeten toegelicht 

worden volgens mij. 

• OME: we zullen het doen, of we schieten niet op. 

A06. EDF – Board Stockholm – 2023/03/29-2023/04/01 

a) Voorbereiding : 

• OME : documenten nog niet op site EDF, dus nog geen voorbereiding. 

CHA gaat ernaartoe. 

• CHA: ik moet op de Board vertellen over Europees Parlement van 

Personen met een Handicap. 

• VDE: was het niet over het voorzitterschap? 

• CHA: ja correct! 

• OME: we zullen iets opsturen. 

 

b) Aanwezigheid van Charlotte Aelbrecht voor het BDF:  

c) European Deaf Students Union – Kandidatuur: 

• / 

 

A07. EDF – Annual General Assembly, Brussel – Maandag 

22/5/23: afvaardiging 

• OME: twee personen aan te duiden buiten PG en BV.  

• CHA: ik kan gaan. 

• OME: idealiter een franstalige of duitstalige nog. 

• ThD: indien nodig, kan ik gaan. 

• OME: dus we noteren CHA en ThD? 

• GM: en ik indien ThD niet gaat. 

A08. EDF – Europees Parlement van Personen met een 

Handicap – 23/5/23: stand van zaken 

a) BDF afgevaardigden 

•  

b) NGO afgevaardigden  

• .. 

c) Journalisten in de delegatie van het BDF 

• OME: vraag EDF om journalisten te zoeken voor delegatie. Maar we 

gaan niet achter journalisten lopen. 

 

d) Voorbereiding interpellatie BDF 

 



A09. EDC – openbare raadpleging Europese Commissie 

OME: ik heb mijn opmerkingen een ontwerp antwoord opgestuurd. Ik denk dat de vragenlijst niet 

nagelezen. Er staan fouten in. 

MT: ik heb er niets van begrepen. 

GM: interpellatie Europese Commissie nodig met EDF in CC. 

OME: budgettair gevoel is dat men EDC en EU parkeerkaart willen samenvoegen. 

VDE: kaart en applicatie… Green Deal en Digital transition – zou kunnen in die logica. 

VDE: we hebben ook studie bestudeerd over nut EDC (2021). Het idee speelt met een chip om 

gebruik op te volgen. Inclusie vervoersector. Dienstverleners die aan toegankelijkheidsvoorwaarden 

moeten voldoen, vooraleer men met EDC kan deelnemen… 

a) Modaliteiten voor een gecoördineerde reactie: 

b) Interpellatie van het EDF door BDF: 

• OME: KL aanschrijven. EDF vragen het op hun agenda te zetten. Er zijn 

nu wel veel organisaties die vragenlijst beantwoorden. Als Europese 

Commissie er rekening mee houdt en het niet gaat de richting uit die 

we willen… 

• GM: pas op, niet op agenda plaatsen – maar gewoon interpellatie.  

c) Vragen van Tolbo vzw: gecombineerd gebruik EDC-EU parkeerkaart: 

• / 

d) Workshop impact EDC: 

• VDE: OME zal alleen aanwezig zijn. 

 

A10. Belgisch voorzitterschap Raad van de EU: 

Academische workshop – 23/3/23 

a) BDF vertegenwoordiging? 

• GM: ik heb reeds veel vergaderingen. 

• CHA: van welk uur? 

• VDE: 12-16u30. 

• CHA: als het echt moet, kan ik aanwezig zijn. Maar dat is moeilijk. 

• VDE: risico is dat het secretariaat geen standpunten kan innemen. 

• GM: wat hebben we aan Lalieux gezegd?  

• VDE: hier Europese Strategie, EDC en Employment package. Europees 

kader op niveau van België. 

• GM: ik kan er niet zijn ja… 

• OME: ik zal kijken of PG kan. 

 

b) Toespraken: EU 2021-2030 strategie, EDC en Employment package: 

• / 

A11. Campgane tegen de digitale ordonnantie ‘Digitaal 

Brussel’  

• VDE: we zijn aangesproken geweest om petitie te tekenen door één der 

verenigingen. Bevoegdheid BDF (toegankelijkheid),… maar… 



• ThD: ik denk dat ze enkel getallen willen bereiken. 

• GM: we kunnen altijd afremmen als de koers verandert. 

A12. Zero Project, Wenen – 21-24/2/23: verslag door 

CHA 

• VDE: zijn er dringende zaken? 

• CHA: geen gevoelige posities, ik ging gewoon verslag doen. Ik was vooral 

betrokken bij lezingen en workshops voor de jeugd. 

• OME: volgende keer. 

• GM: interessant, maar geen gevoelige punten.  

 

• CHA: jeugdcomité – we zijn nog altijd niet gestart. Er zijn blijkbaar 2 meetings 

per jaar, ze kiezen data en vragen niet wie kan en wie niet. Ik ben dan op 

vakantie. Ik heb de vorige voorzitter gebeld en uitgelegd dat de manier van 

werken heel raar is. Hij ging verder kijken. 

De werkwijze is niet uitnodigend. 

• GM: dat is niet nieuw. 

• CHA: er zijn geen meetings, niets. We worden gewoon naar congressen 

gestuurd: er wordt niet gevraagd om standpunt te verdedigen, info dat ik 

verkrijg wordt niet opgevraagd… 

• GM: hetzelfde voor Vrouwencomité. 

• CHA: ik heb gevraagd voor kennismakingsmeeting online. Uit mijn positie als 

ondervoorzitter dan. De voorzitter zegt er niets over. Ik zal het aankaarten op de 

bestuursvergadering. 

• VDE: staat statuut EDF op de dagorde van de bestuursvergadering van EDF? 

Volgens mij wel. Ze herzien per stap. Er zijn vragen van representativiteit.  

• GM: als het enkel om zichtbare beperkingen gaat – antwoord neen. 

We moeten daarover een sterke standpunt innemen. 

• MT: meerderheid personen heeft onzichtbare handicap. 

• GM: ja wat moeten we doen, verklaring op eer ondertekenen? Het aantonen van 

je handicap tast het recht op privéleven aan. 

 A13. Verkeersveiligheid – EDF-deelname aan 

vergadering van de EG – 28/3/23: oproep aan leden 

inzake voorbereiding EDF-standpunt 

• OME: vraag EDF om deel te nemen aan een werkgroep rond verkeersveiligheid. 

Ze vragen aan leden om onderworpen, aandachtspunten door te sturen. 

• ThD: leden CAWaB kunnen betrokken worden. 

• GM: veel punten zijn inderdaad reeds behandeld. 

A14. Statistieken – UNIA – Gegevensproject inzake 

gelijkheid: OME-verslag 

• OME: nota kan gelezen worden. Volgende vergadering in juni. 



A15. Universal Design – Herssens Jasmien: verzoek om 

samenwerking: OME-verslag 

• OME: mevrouw is geweest. Ze wil opnieuw komen met nieuwe 

verantwoordelijke. Ze willen ingangspoorten hebben t.o.v. Franstalige 

universiteiten. Ze hebben dat langs de Nederlandstalige kant. 

• GM: CAWaB erbij zetten (?) 

 

Points pour information 

B01. Studie over het toewijzen van tegemoetkomingen 

van de overheid voor personen met een handicap – 

antwoord BDF 

 


